
Protokół Nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 30.10.2024 r.  

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia  

3. Analiza dodatków mieszkaniowych w 2023 r.  

4. Analiza celowości wydatkowania środków w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz gminnym programie przeciwdziałania narkomanii.  

5. Analiza finansowa gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy Gołdap 

6. Analiza wydatków na zieleń miejską 

7. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Andrzej Dołęga. Powitał członków komisji 

oraz pracowników Urzędu. 

Do pkt 2 

Przewodniczący Komisji Andrzej Dołęga zapytał czy są uwagi, propozycje zmiany do porządku 

posiedzenia. 

Uwag nie zgłoszono. 

Do pkt 3  

Przewodniczący Komisji Andrzej Dołęga zwrócił się do dyrektor OPS o przedstawienie informacji. 

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska powiedziała, że dodatek mieszkaniowy jest świadczeniem pieniężnym 

Dodatek mieszkaniowy jest świadczeniem pieniężnym wypłacanym przez gminę, mającym na celu 

dofinansowanie do wydatków mieszkaniowych ponoszonych w związku z zajmowaniem lokalu mieszkalnego. 

Zasady i tryb jego przyznawania, ustalania wysokości i wypłacania oraz właściwość organów w tych sprawach 

reguluje ustawa z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych (Dz. U. z 2023 r., poz. 1335).  Aktem 

wykonawczym do niniejszej ustawy jest rozporządzenie Ministra Transportu, Budownictwa i Gospodarki 

Morskiej z dnia 26 kwietnia 2013r., (Dz. U. z 2013 r., poz. 589), które określa sposób przeprowadzania 

wywiadu środowiskowego, wzór kwestionariusza wywiadu oraz oświadczenia o stanie majątkowym 

wnioskodawcy i innych członków gospodarstwa domowego, a także wzór legitymacji pracownika 

upoważnionego do przeprowadzenia wywiadu. Stosownie do art. 7 ust. 1 e ustawy o dodatkach 

mieszkaniowych rada gminy określa, w drodze uchwały, wzór wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzór deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy poprzedzających dzień 

złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy. W dniu 21 kwietnia 2021 r. Rada Miejska w Gołdapi uchwałą  

nr XXXV/294/2021 określiła wzór wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzór deklaracji  

o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy poprzedzających dzień złożenia wniosku. Uchwała 

weszła w życie z dniem 1 lipca 2021 r. Dodatek mieszkaniowy przyznawany jest w drodze decyzji 

administracyjnej przez: prezydenta miasta, burmistrza lub wójta. Od decyzji można się odwoływać  

do samorządowego kolegium odwoławczego. Wniosek o dodatek mieszkaniowy można złożyć w ośrodku 

pomocy społecznej w miejscu zamieszkania. Do wniosku należy dołączyć: 

• deklarację o dochodach gospodarstwa domowego według wzoru uchwalonego przez radę gminy właściwą 

dla miejsca zamieszkania, 

• dokumenty potwierdzające wysokość ponoszonych wydatków związanych z zajmowaniem mieszkania lub 

domu. 

O dodatek mieszkaniowy może ubiegać się każdy – niezależnie od tego, czy mieszka w mieszkaniu 

komunalnym, spółdzielczym, własnościowym, czy w domu prywatnym. Istotne jest osiąganie niskiego 

dochodu, metraż zajmowanego lokalu i tytuł prawny do lokalu. Decyzja o jego przyznaniu zależy od dochodu 

rodziny i wysokości opłat za zajmowany lokal. Dodatek mieszkaniowy może zmniejszyć koszty utrzymania 

mieszkania nawet o kilkaset złotych. Jest więc znaczącym wsparciem. Dodatek mieszkaniowy przyznaje  

się na okres 6 miesięcy, licząc od pierwszego dnia miesiąca następującego po dniu złożenia wniosku. 

Świadczenie wypłaca się zarządcy budynku albo innej osobie uprawnionej do pobierania należności za lokal 

mieszkalny, z góry, w terminie do 10. dnia każdego miesiąca. Zarządca budynku albo inna osoba uprawniona 

do pobierania należności za lokal mieszkalny zalicza dodatek mieszkaniowy na poczet przysługujących  

lub rozliczanych za jej pośrednictwem należności za zajmowany lokal mieszkalny. Wypłata dodatków 

https://sip.lex.pl/#/document/16924887?cm=DOCUMENT


mieszkaniowych jest zadaniem własnym gminy, które zostało nałożone na jednostki samorządu terytorialnego 

na podstawie ustawy z dnia 2 lipca 1994 r. o najmie lokali mieszkalnych i dodatkach mieszkaniowych.  Ustawa 

z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych w art. 6 ust. 10 określa, że wysokość dodatku 

mieszkaniowego łącznie z ryczałtem na zakup opału nie może przekraczać 70% wydatków przypadających na 

normatywną powierzchnię zajmowanego lokalu mieszkalnego lub 70% faktycznych wydatków ponoszonych za 

lokal mieszkalny, jeżeli powierzchnia tego lokalu jest mniejsza lub równa normatywnej powierzchni. Zgodnie  

z art. 6 ust. 11 ww. ustawy Rada gminy, może w drodze uchwały podwyższyć lub obniżyć, nie więcej niż o 20 

punktów procentowych wysokość wskaźników procentowych, o których mowa w art. 6 ust. 10 ustawy. Ich 

obniżenie w konsekwencji prowadzi do obniżenia wysokości wypłacanych dodatków mieszkaniowych.  Do 30 

czerwca 2023 r. w Gminie Gołdap obowiązywał 70 procentowy wskaźnik.  Uchwałą Rady Miejskiej w Gołdapi 

nr LXXII/516/2023 z dnia 30 maja 2023 r. obniżono o 20 punktów procentowych wskaźnik procentowy, 

o którym mowa w art. 6 ust. 10 ustawy o dodatkach mieszkaniowych, z 70 procent na 50 procent. Należy 

nadmienić, że w 2021 r. na skutek nowelizacji przepisów w sprawie przyznawania dodatków mieszkaniowych 

nastąpiła całkowita zmiana definicji dochodu oraz podwyższone zostało kryterium dochodowe, na podstawie 

którego przyznawane są dodatki mieszkaniowe. Zamiast kwoty najniższej emerytury wprowadzono 

uwzględnianie wskaźnika przeciętnego wynagrodzenia w gospodarce narodowej.  Zmiana ta spowodowała, że 

wyliczany dochód wnioskodawców był niższy i zdecydowanie większa liczba osób zaczęła kwalifikować się 

do dodatków mieszkaniowych, co jednocześnie przedkładało się na ich wysokość. Analiza wydatków w 

zakresie dodatku mieszkaniowego w latach 2022 – 2023 przedstawia się następująco: 

 

Lp

. 

Wyszczególnienie 2022r. 2023r. 

1. Liczba gospodarstw domowych 634 629 

2. Liczba świadczeń 5619 5987 

3. Kwota wypłaconych dodatków: 2 012 004,16zł 2 594 229,42zł 

Źródło: OPS w Gołdapi 

 

W 2023r. kwota wydatkowana na wypłatę dodatków mieszkaniowych zwiększyła się w stosunku do 2022 r.  

o kwotę 582 225,26 zł, co spowodowane zostało m. in. obowiązującą od 1 lipca 2021r. nowelizacją przepisów 

ustawy o dodatkach mieszkaniowych, głównie zmianą definicji dochodu.  Obecnie do dochodu gospodarstwa 

domowego nie wlicza się prac dorywczych, świadczeń z pomocy społecznej,  świadczeń rodzinnych, które  

są jednym z głównych źródeł utrzymania osób wnioskujących o dodatek mieszkaniowy.  Za dochód uważa  

się dochód w rozumieniu art. 3 pkt 1 ustawy z dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych, który  

po odliczeniu kwot alimentów świadczonych na rzecz innych osób stanowią: 

• przychody podlegające opodatkowaniu na zasadach określonych w art. 27, art. 30b, art. 30c, art. 30e i art. 

30f ustawy z dnia 26 lipca 1991 r.o podatku dochodowym od osób fizycznych, pomniejszone o koszty 

uzyskania przychodu, należny podatek dochodowy od osób fizycznych, składki na ubezpieczenia społeczne 

niezaliczone do kosztów uzyskania przychodu oraz składki na ubezpieczenie zdrowotne, 

• dochód z działalności podlegającej opodatkowaniu na podstawie przepisów o zryczałtowanym podatku 

dochodowym od niektórych przychodów osiąganych przez osoby fizyczne, 

• inne dochody niepodlegające opodatkowaniu na podstawie przepisów o podatku dochodowym od osób 

fizycznych, np.: alimenty na rzecz dzieci, stypendia, dochody uzyskane z gospodarstwa rolnego, 

świadczenie rodzicielskie, zasiłek macierzyński, o którym mowa w przepisach o ubezpieczeniu społecznym 

rolników, dochody uzyskiwane za granicą Rzeczypospolitej Polskiej, pomniejszone odpowiednio  

o zapłacone za granicą Rzeczypospolitej Polskiej: podatek dochodowy oraz składki na obowiązkowe 

ubezpieczenie społeczne i obowiązkowe ubezpieczenie zdrowotne, zwrot z tytułu ulgi. 

W 2023 r. wsparciem w formie dodatku mieszkaniowego objęto 629 gospodarstw domowych, o 5 mniej niż 

w 2022 r., wypłacono 5987 świadczeń, tj. o 368 więcej w stosunku do 2022 r. Ilość przyjętych w 2023 r. 

wniosków i wydanych decyzji w sprawie dodatku mieszkaniowego przedstawia się następująco: 

 

L

p. 

Wyszczególnienie 2022 2023 

1. Liczba przyjętych wniosków 1046 1040 



2.  Liczba decyzji przyznających dodatek 

mieszkaniowy 

987 992 

3.  Liczba decyzji odmownych 51 38 

4.  Liczba przeprowadzonych wywiadów 

środowiskowych 

0 4 

 

W 2023 r. wydano 992 decyzje przyznające i 38 decyzji odmownych, o 5 decyzji przyznających więcej niż 

w 2022 r. i o 13 decyzji odmownych mniej w stosunku do 2022 r. Główną przyczyną wydania w 2023 r. decyzji 

odmownych było, m.in. przekroczenie kryterium dochodowego, wydatki na mieszkanie nie przekraczały 

kwoty, jaka powinna być pokrywana przez wnioskodawcę, w kilku przypadkach nie został również spełniony 

warunek dotyczący powierzchni normatywnej mieszkania. W celu weryfikacji dochodów wykazanych  

w deklaracjach, a faktycznym stanem majątkowym wnioskodawcy oraz w celu potwierdzenia faktycznej liczby 

osób wspólnie zamieszkujących i gospodarujących z wnioskodawcą organ ma możliwość przeprowadzenia 

wywiadu środowiskowego. W 2023 r. przeprowadzono 4 wywiady środowiskowe.  

Przewodniczący Komisji Andrzej Dołęga powiedział, że w 2023 był wzrost wypłaconych kwotych  

w porównaniu do 2022 r. Zmiana przepisów nastąpiła w 2021 r. Zapytał, czy skok wypłacanych świadczeń  

na pewno był związany tylko zmianą przepisów. 

Dyrektor OPS Emilia Mor - Górska odpowiedziała, że liczba świadzeń w 2023 jest większa niż w 2022 r. 

Jest to spowodowane wzrostem opłat oraz wyrównaniem niektórych świadczeń. Jedno gospodarstwo domowe 

może w ciągu roku wystąpić dwukrotnie. Zdarza się również, że dodatek mieszkaniowy może być wstrzymany 

ze względu na zaległości czynszowe. Po wyrównaniu zaległości dodatek jest nadpłacany. Wnioski są składane 

czasem w grudniu a wypłacane po nowym roku.  

Przewodniczący Komisji Andrzej Dołęga zapytał, dlaczego na wydanych ponad 900 decyzji w 2022 nie 

były przeprowadzane wywiady środowiskowe a w 2023 tylko 4. Zapytał również, jakie były wyniki 

przeprowadzonych wywiadów.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że w 2022 roku był jeszcze covid i wnioski nie budziły 

zastrzeżeń. 

Pracownik OPS odpowiedziała, że jednym zastrzeżeniem było to, że wnioskodawca nie mieszkał  

pod danym adresem a lokal był wynajmowany. Wcześniej ktoś wskazał, że mieszkał z rodzicami, później 

składał wniosek na inny adres.  

Przewodniczący Komisji Andrzej Dołęga zapytał, ile wywiadów środowiskowych było w 2024 roku.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że nie było żadnego.  

Przewodniczący Komisji Andrzej Dołęga zapytał, dlaczego.  

Pracownik OPS odpowiedziała, że wnioski się powtarzają, weryfikacja jest również przez ZUS.  

Jak zaistnieje wątpliwość to przeprowadzany jest wywiad środowiskowy. Wcześniej były wykazywane 

dochody „inne”, prace dorywcze a teraz przez pracodawcę, PUP.  

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga zapytał, czym była podyktowana obniżka o 20% wskaźnika 

procentowego o którym mowa w art. 6  ustawy o dodatku mieszkaniowym. Wcześniej obowiązywał wskaźnik 

70% a został obniżony do 50%. Zapytał również,  ile lat wstecz był na maksymalnym poziomie.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że cały czas był 70%. Obniżony został ze względu  

na duże wypłaty dodatku. Został przedstawiony projekt uchwały radnym i został przyjęty.  

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga zapytał, czy budżet w tym zakresie był ograniczony.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska  odpowiedziała, że tak. Badany był również rynek innych gmin i wiele 

gmin obniżyło ten wskaźnik. 

Przewodniczący Komisji Andrzej Dołęga zapytał, czy do tej pory były przeprowadzone kontrole lub audyty 

dotyczące sytemu przyznawania dodatków mieszkaniowych.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska   odpowiedziała, że nie. 

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, czy dodatki są płacone miesięcznie.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska  odpowiedział, że tak. 

Wiceprzewodniczący Komisji  Maciej Kordjak powiedział, że różnica wartości między rokiem 2022 a 2023 

przy mniej więcej tej samej liczbie wniosków (różnica 5 gospodarstw). Liczba świadczeń…  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że różnica może wynikać wyrównania po wstrzymaniu 

dodatku mieszkaniowego. Wnioskodawca ma 3 miesiące na uregulownie zaległości.   

Wiceprzewodniczący Komisji  Maciej Kordjak powiedział, że obserwuje się stały poziom w wysokości 

1000 wniosków.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska  odpowiedziała, że nie ma dużych wzrostów.  



Wiceprzewodniczący Komisji  Maciej Kordjak  zapytał, czy 1 osoba z danego lokalu może złożyć wniosek.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że tak. 

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga zapytał, czy  decyzja = gospodarstwo domowe. 

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska  odpowiedziała, że tak. 

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga – czym się różni się świadczenie od przyznanej decyzji.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że 1 decyzja to 6 świadczeń.  

Radny Andrzej Gutowski zapytał,  czy jak dana osoba składa w ciągu roku dwa wnioski są podwójnie 

liczone, czy jako kontynuacja.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska odpowiedziała,  że są 2 wnioski.  

Do pkt 4 

Pracownik OSS Małgorzata Tobolska powiedziała, że w 2023 gmina Gołdap uzyskała z zezwoleń  

na sprzedaż napoi alkoholowych kwotę 490 294,90 zł. Uzyskane przez gminę środki z tytułu opłat w części  

za opłaty tzw. „małpkowe” - 137 737,80 zł. W ramach realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wyniosło 457 693,89 zł. Na funkcjonowanie komisji została 

wydatkowana kwota 144 866,97 zł. Szkolenia gminnej Komisji wyniosło 11 900,00 zł. Opłata za wydanie 

opinii biegłego w przedmiocie stwierdzenia uzależnienia od alkoholu, wskazania rodzaju zakładu leczniczego 

wyniosła 4 560,00 zł. Opłaty za złożenie wniosku do sądu o zobowiązanie osoby uzależnionej od alkoholu  

do poddania się leczeniu w niestacjonarnym zakładzie lecznictwa odwykowego wyniosło 4 860,44 zł. 

Zakupione zostały członkom komisji terminarze na kwotę 169,53 zł. Środki finansowe przekazane  

na funkcjonowanie Gminnego Punktu Informacyjno-Konsultacyjnego w Gołdapi dla osób z problemem 

alkoholowych i ich rodzin (w tym wynagrodzenie specjalisty psychoterapii uzależnień i prawnika, wynajem 

pomieszczenia, opłata za telefon służbowy) –  37 494,34 zł. Wynajem lokalu miesięcznie wynosi 300 zł. 

prawnik 7 200,00 zł w stosunku rocznym oraz specjalista ds. uzależnień 24 600,00 zł. Środki finansowe 

przeznaczone w ramach szkolenia (koszt zakwaterowania kierowcy, delegacji i szkolenia pracownika)  – 

2 325,22 zł. Zakup 4 filmów interaktywnych: uzależnienie od komputera i gier komputerowych, uzależnienia 

od alkoholu, przemoc w szkole i uzależnienie od dopalaczy w ramach projektu „Otwórz się na pomoc” – 

12 000,00 zł. Filmy interaktywne zostały zamieszczone na stronie internetowej oraz innych instytucji 

pomocowych na terenie samorządu, tj. ośrodka pomocy społecznej, komisji rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przekazane szkołom z terenu samorządu. Pierwsza część filmu to interaktywna gra  

o odpowiedzialnym korzystaniu dzieci i młodzieży z Internetu, uzależnienia od alkoholu, narkotyków  

i dopalaczy oraz przemocy w szkole. Druga część  filmu to doświadczenia rodziców, których dzieci napotkały 

w Sieci na niebezpieczeństwo, mają problemy z alkoholem, narkotykami, doświadczyły przemocy lub  

są jej sprawcą. Projekt „Otwórz się na pomoc” miał na celu edukować młodzież i rodziców. Razem 

wydatkowanie środków finansowych na realizację Programu – 457 693,89 zł. Kwota nie wydatkowana  

w ramach pozyskanych środków wynosi 170 338,81 zł. zostały one wprowadzone do budżetu na 2024 rok na 

realizację zadań w ramach gminnego programu.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał,  ile osób liczy komisja oraz jakie wynagrodzenie 

otrzymują  z tego tytułu.  

Pracownik OSS Małgorzata Tobolska odpowiedziała, że komisja liczy 7 członków, tj. przewodnicząca, 

sekretarz i pozostali członkowie. Zasady wynagrodzenia członków określa rada w gminnym programie.  

W 2023 roku 123 366,00 zł wyniosło wynagrodzenie.   

W 2023 minimalne wynagrodzenie zmieniało się dwukrotnie.  

Przewodnicząca Komisji od 1 stycznia do 30 czerwca 2 094,00 zł, od 1 lipca do końca grudnia – 2 160,00 

zł.  

Sekretarz Komisji od 1 stycznia do 30 czerwca 1396,00 zł. od 1 lipca do końca grudnia 1 440,00 zł  

Członkowie komisji od 1 stycznia do 30 czerwca 1326,20 zł. od 1 lipca do końca grudnia 1 368,00 zł. 

W 2024 roku wynagrodzenie wynosiło: 

Przewodnicząca Komisji od 1 stycznia do 30 czerwca 2545,20,00 zł, od 1 lipca 2580,00 zł.  

Sekretarz Komisji od 1 stycznia do 30 czerwca 1 696,80 zł od 1 lipca 1 720,00 zł  

Członkowie komisji od 1 stycznia do 30 czerwca 1611,96 zł. od 1 lipca 1 634,00 zł. 

Wynagrodzenie w stosunku do 2023 wzrosło o 25 264,80 zł.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że w 2023 nie wykorzystano ponad 170 000,00 

zł. Zapytał, czy nie było wniosków bądź z innych powodów.   

Pracownik OSS Małgorzata Tobolska odpowiedziała, że zaplanowane zostało w budżecie ogłoszenie 

konkursu na prowadzenie/ powstanie placówki wsparcia dziennego. Nikt nie zgłosił się. 

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak, zapytał, kiedy były konkursy ogłoszone.  



Pracownik OSS Małgorzata Tobolska odpowiedziała, że były 2 konkursy w 2024. Postępowanie zostało 

unieważnione ze względu na brak ofert. Jest organizacja, która jest zainreresowana otwarciem takiej placówki. 

Na 2025 są zaplanowane środki w wysokości 120 000,00 zł na uruchomienie placówki.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że w tym roku środki nie zostaną wykorzystane. 

Pracownik OSS Małgorzata Tobolska odpowiedziała, że te środki z „małpkowego” zostaną przekazane  

na przeznaczyć na placówkę a te środki które zostaną to na monitoring, tam, gdzie zdarzają się incydenty. 

Uzyskana została rekomendacja centrum działającego przeciw uzależnieniom. Finanoswaie byłoby części 

oprzyrządowania i kamer  monitoringu miejsc, gdzie występują na tereny objęte występowaniem alkoholu  

i szkód z tym związane.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, czy to jest jakaś procentowa wartość środków.  

Pracownik OSS Małgorzata Tobolska  odpowiedziała, że za 2023 r. otrzymano kwotę 137 000,00 zł  

z małpkowego. Z tych środków  i z przyszłego można przeznaczyć  120 000,00 zł  na placówkę, a część  

na monitoring bądź większą część na monitoring. 

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, czy te środki nie powinne być wykorzystane  

w 100%.  

Pracownik OSS Małgorzata Tobolska odpowiedziała, że nie. 

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, czy w tym czasie można wykorzystać środki na 

monitorng szptalówy, pumptrack.  

Pracownik OSS Małgorzata Tobolska odpowiedziała, że odnośnie monitoringu planowana jest większa 

inwestycja. 

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że jest zestawienie podmiotów, które otrzymały 

dotację w ramach konkursów ale nie ma ile wniosków nie otrzymało. Zapytał, jak to się kształtuje. Komisja 

ocenia wnioski i rekomenduje burmistrzowi a burmistrz decyduje o tym komu ile przeznaczy. Ważne  

aby to było publikowane, informormować. W jakich kwotach są odstępstwa – zestawienie -  wnioskodawca, 

kwota, opinia komisja, burmistrz.  Zapytał, czy komisja ma jakąs moc sprawczą kontrolowania podmiotów.  

Pracownik OSS Małgorzata Tobolska odpowiedziała, że procedura została określona w zarządzeniu z dnia 

15.11.2023 r.; Zasady dotyczą zakresu i zasad przeprowadzania kontroli, zasad i warunków korzystania  

z zezwoleń na sprzedaż napoi alkoholowych na terenie gminy Gołdap. Zespół kontrolujący liczy 3 członków 

gminnej komisji i kontrola prowadzona jest zgodnie z harmonogramem kontroli punktów sprzedaży. 

Harmonogram na 2025 r.  jest przedstawiany burmistrzowi do dnia 30 listopada 2024 r. i na stronie GKRPA 

został wprowadzony szczegółowy schemat kontroli. Zarządzenie  zawiera załączniki, protokół. Protokół 

sporządza komisja kontrolująca – Sławomir Saniuk, Mirosława Poniatowska, Dorota Łasica. W gminnym 

punkcie konsultacyjnym znajdują się te dokumenty.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że stawki sugerowane wnioskodawcom jako nie 

wyższe niż za opłatę/wynagrodzenie specjalistów. W każdym wniosku jest, aby spełniał wymogi formalne. 

Zajęcia ze stosownym specjalistą, który ma stosowne uprawnienia  sa określone stawki, sa niższe niż rynkowe. 

Zapytał, z czego to wnika.  

Pracownik OSS Małgorzata Tobolska odpowiedziała, że w zarządzeniu  na 2024 został dodany nowy 

załącznik określający te stawki, tzw. kwalifikator działań.  Krajowe centrum działania przeciw uzależnieniom 

wydaje rekomendacje i podaje stawki dla specjalistów, które obowiązują w całej Polsce.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że nie jest łatwo znaleźć za tą stawke specjalistę, 

zwłaszcza jeżeli jest to teren miejski.  
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Przewodniczący Komisji Andrzej Dołęga zwrócił się do kierownik WGK Magdy Zymkowskiej  

o przedstawienie informacji nt. gospodarki komunalnej na terenie gminy Gołdap.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że wydatki poniesione do września (opłacone faktury  

za odbiór odpadów, zagospodarowanie odpadów oraz innych wpływających na koszty systemu gospodarki 

odpadami). Po szacowaniu systemu gospodarki odpadami komunalnymi nie zamknie się i trzeba będzie  

go zamknąć kwotą ok.  750 000, 00 zł.  

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga powiedział, że odbiór odpadów jest realizowany przez 2 firmy. 

Zapytał,  jaki jest podział obszarowy.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych na terenie 

miejskim, spółka Koma obsługuje teren wiejski. Na terenie wiejskim stawka wynosi 901,80 za tonę, miejski 

520 zł. – PUK. 

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga zapytał,  na jakim poziomie są zaległości w opłatach i jaka jest 

skuteczność windykacji. 



Kierownik wydziału DE Żaneta Przyborowska powiedziała, że po podwyżce stawki nastąpiła lawina 

podatników i składali korektę deklaracji. Uaktywniły się rodziny z Karty Dużej Rodziny.  Sporo osób złożyło 

korekty w postaci zgłoszenia młodzieży, która wyjechała do szkół, studenci. Między wrześniem  

a październikiem 90 osób odpadło ze statystyki. Osoby wynajmują mieszkania -  ile właściciel zgłosił – nie ma 

narzędzi do egzekwowania. Uaktywniły się osoby, które chciały skorzystać z ulg - kompostownik kwotowo ok 

33 400,00 zł miesięcznie, KDR 17 700,00 miesięcznie. Ok 50 000,00 zł ucieka ze względu na ulgę. Podwyżka 

wpłynęła na zadłużenie, bo te stałe nie płacą. Urodziło się 90 osób a umarło 150, wiec to też ma wpływ.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał,  czy ilość kompostowników zmniejszyła frakcji BIO.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że teraz jest sezon bio ale nieznacznie.  

Kierownik wydziału DE Żaneta Przyborowska powiedziała, że mieszkańcy pytają się o ulgi, możliwość 

umorzenia zaległości.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, czy można umorzyć połowę zadłużenia.  

Kierownik wydziału DE Żaneta Przyborowska powiedziała, że może wnioskować, decyzja uznaniowa – 

umorzyć, odroczyć, odroczyć spłatę, rozłożyć na raty. Trzeba wykazać ważny interes podatnika. W trakcie 

postępowania administracyjnego zbierane są dowody aby można było podjąć decyzję.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, czy mają taką wiedzę, czy jest wysyłana informacja 

do dłużników o takich możliwościach. 

Kierownik wydziału DE Żaneta Przyborowska odpowiedziała, że nie. Na stronie urzędowej jest 

umieszczony poradnik interesenta. Są informacje na temat ulg, tryb postępowania zastosowania ulg.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał,  jaka jest kwota zadłużenia teraz 380 000 zł.  

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga zapytał, czy wzrosła ilość dłużników. 

Kierownik wydziału DE Żaneta Przyborowska odpowiedziała, że po ilości kwotowej wzrosło. Często 

dzwonią , wysyłają sms -  ale to chwilowe zaległości, bo zapomniał itp.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że duża rozbieżnośc jest pomiędzy meldunkiem 

a zamieszkiwaniem. Brakuje w systemie 4000 osób. Rozważyć opłatę od wody.  

Kierownik wydziału DE Żaneta Przyborowska odpowiedziała, że co do ilości wody był wcześniej problem. 

Nie było możliwości aby pwik to wyciągnął.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że pwik nie ma możliwość przekazania ilości wody.  

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że ważna jest od najmłodszych lat edukacja. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że „Eko mazury” będą wychodzić z edukacja  

w szkołach.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że 2 firmy są od wywozu. Zapytał, ile jest 

sektorów. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że 4 miasto, 7 teren wiejski.  Potrzeba 6 samochodów + 

baza, separatory itp. rozporządzenie. Koma sama produkuje śmieciarki. 

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że jest punkt selektywny w Kośmidrach. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że podlega innym przepisom prawa, nie można z niej 

skorzystać, oddzielna sprawozdawczość. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska  powiedziała, że gmina jest w spółce i nie musi wynajmować.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że to strefa magazynowania.  Trzeba przeanalizować 

wpływy, koszty itp.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, czy były  takie analizy prowadzone.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że kiedyś.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że trzeba znaleźć złoty środek. Koszty będą 

rosły.  
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Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że kwota za wycinkę drzew jest rożna  - jeżeli  

są to drzewa trudno dostępne – to drożej.  Duża ilość wycinki jest wykonywana przez pracowników – 

wykaszają, dbają o zieleń. 

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga powiedział, że w 2023 roku była wyższa kwota sadzonek drzew  

i gdzie one były sadzone. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że w zależności jak nakazują decyzje wycinki drzew. 

W tym roku będzie mniej ale w przyszłym będzie sporo, bo w tym jest sporo wycinek. Głównie nasadzenia 

przydrożne na terenach wijskich. 

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, jakie są koszty osobowe. 



Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że 3 osoby są na stałe do pielęgnacji. Zatrudnienie 

waha się w okresach największych prac - do 15 osób – cmentarze, zieleń, prace interwencyjne, roboty 

publiczne.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, jakie są koszty utrzymania terenów na tężniach. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, z na ten zakres jest umowa z pwik i oddzielny 

paragraf. 

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że są głosy aby żadziej kosić zwłaszcza w suszy 

na terenie tężni. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że teremy zielone są też na cmentarzu. Tereny zielone 

są przy drogach, wchodzą pod drogi. Za wycinke gmina otrzymuje opłatę, wystawia fv i musi odkupić drzewo.  

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga zapytał o różnicę między 2022 a 2023 za utrzymanie 6 parków. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że to wynika z nowej umowy. W 2023 – 2024 nowe 

ogłoszenie na tereny zieleni miejskiej. 

Przewodniczący komisji Andrzej Dołęga zapytał, ile firm startuje w przetargu. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że 2 lata temu 1 firma, w 2021/2022 2-3 firmy. 

Dodała, że walczy o zwiększenie etatów na zieleń miejską. Nie tylko potrzebni są pracownicy administracyjni 

ale też ci na zewnątrz. Oprócz wykoszenia wykonują jeszcze szereg innych czynności.  
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Brak wolnych wniosków. 

 

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała           Przewodniczący Komisji 

     Katarzyna Krusznis             Andrzej Dołęga   


